



**Chelovek. 2013-2024**

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 4 Volume . 2012

## **A “typical” Human being in the perspective of zoological nomenclature**

**Dmitriy Gapon**

### **Abstract**

Some issues of type specimen of Homo sapiens are considered, including unfitness of designation of the remains of American paleontologist E. Cope as a lectotype for Homo sapiens by L. Psihoyos to the rules of the International Code of Zoological Nomenclature, reconstruction of Homo sapiens type series base on its original description and valid lectotype designation.

**Keywords list (en):** HUMAN, HOMO SAPIENS, ZOOLOGICAL NOMENCLATURE, LINNAEUS, COPE, LECTOTYPE

**Date of publication:** 01.08.2012

### **Citation link:**

Gapon D. A “typical” Human being in the perspective of zoological nomenclature // Chelovek. – 2012. – Issue 4 C. 100-114 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-447/>

# **“Типичный” человек с позиции зоологической номенклатуры**

**Гапон Дмитрий Александрович**

## **Аннотация**

Рассматривается ряд вопросов о номенклатурном типе человека разумного, в частности, несоответствие правилам Международного кодекса зоологической номенклатуры обозначения Л. Психойосом останков американского палеонтолога Эдварда Копа в качестве лектотипа *Homo sapiens*, восстановление типовой серии этого вида на основании его первоначального описания и валидное обозначение лектотипа.

**Ключевые слова:** ЗООЛОГИЧЕСКАЯ НОМЕНКЛАТУРА, ЛЕКТОТИП, ЧЕЛОВЕК РАЗУМНЫЙ, ЛИННЕЙ, КОП

**Дата публикации:** 01.08.2012

## **Ссылка для цитирования:**

Гапон Д. А. “Типичный” человек с позиции зоологической номенклатуры // Человек. – 2012. – Номер 4 С. 100-114 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-447/>